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Høringssvar om frø - sagsnummer 15-31020-000003 

  

Det er vigtigt, at der i den kommende frølovgivning skelnes mellem mindre landbrug, 
haveejere og industrielle landbrug. Industrielle landbrug har brug for ensartethed og 
sikkerhed for de frø de køber, men det skal ikke være industrien der styrer Danmarks 
generelle frøpolitik!  
  

Den nuværende frølovgivning gør det ulovligt for landmænd at dyrke, plante og sælge egne 
frø. Den fratager landmanden en unik mulighed for igennem selektering, at skabe afgrøder 
der er tilpasset specifik jord og klimaforhold. Det mener jeg er et stort problem og til skade 
for artsdiversiteten og kvaliteten af vores fødevare.  
  

Vores plantearv er afhængig af konstant vedligeholdelse og tilpasning til de skiftende 
klimaforhold. Det gøres ikke alene ved at opbevare genmateriale hos NordGen, men ved at 
dyrke den. Det er en opgave som mindre landbrug og haveejere tidligere har taget del i, og 
som der derfor bør gives plads til i den kommende lovgivning.  
  

Jeg mener at den nye frølovgivning skal gøre det lovligt for mindre landbrug og haveejere 
at dyrke og bruge egne frø, samt at bytte og sælge dem i begrænsede mængder. Hvis en 
certificering bliver et krav, skal den som minimum gøres gratis for gamle og 
bevaringsværdige sorter, som det også ses i andre lande. 
  

Vores gamle og bevaringsværdige sorter forsvinder og artsdiversiteten forringes, fordi den 
nuværende lovgivning favoriserer de store frøvirksomheder. Den kommende frølovgivning 
bør leve op til den Internationale Plantetraktat – ITPGRFA og Nagoya-protokollen, som 
Danmark har tilsluttet sig. Vi skal have en lovgivning, der arbejder for at bevare og forbedre 
biodiversiteten i vores landbrug, haver og natur.  
  

Med venlig hilsen 

  

Kasper Fleng Norup 

  

Page 1 of 1

06-03-2015http://pdv4s.pdir.dk/CDP11/getdocument.asp?errTemplate=errorDescription.txt&syst...


